



## COVID-19 / CORONAVIRUS: Recommendations of the IFP-FIP to all Podiatrists and their concerning staff & patients.

*The International Federation of Podiatrists invites all Podiatrists to follow the guidelines published by WHO and their local governments, to provide only essential & urgent treatment to chronic and essential care patients under the Podiatrists scope of 'duty of care' to all patients.. .*

Paris, 19/03/2020 - In view of the precarious and evolving situation of COVID-19, the International Federation of Podiatrists has undertaken a position to recommend WHO instructions and measures to be followed & outweigh precedence, to prevent the possibility of the further spread of COVID-19 (Coronavirus).

Due to the high demands, some essential protective equipment is insufficiently available, which prevents our professionals to conduct essential & non-essential treatments from taking place within a safe environment for our patients and our podiatrists.

Although we as podiatrists have an important role to play in the continuation of care, we advise podiatrists to follow the WHO & national legislation and to carry out only those treatments that are necessary and urgent as of Thursday 19 March 2020.

Continuity of care for our patients remains the utmost necessity and especially for such patients at risk such as diabetic foot, patients suffering from rheumatism and patients with high risk of infection & wound care.

These are necessary podiatric treatments must be carried out individually with the necessary precautions.

Always wear a face masks, protective glasses and gloves.

Please, allow only one patient at a time to be present within the waiting room and/or the treatment room, take enough time between two patients to disinfect the room, the equipment, the surfaces used (door handle, payment device, ...) and yourself.

Patients who have an appointment in the coming weeks are requested to contact the podiatrist beforehand, to assess the continuation of their treatment and the safety to do so and if deemed fit to continue treatment, this will only be possible if the podiatrist is able to take highest and strictest hygiene regulations necessary for the smooth running of the treatment.

Take care of yourself while waiting for better days.

*The FIP-IFP office  
Christian JEROME*



## COVID-19/CORONAVIRUS : recommandations aux podologues concernant leur pratique.

*La Fédération Internationale des Podologues invite tous les podologues à suivre les lignes directrices éditées par l'OMS et les gouvernements et de ne dispenser que les traitements ou soins urgents et/ou "chroniques" essentiels.*

Paris, 19/03/2020 - Au vu de la situation précaire et en pleine évolution, La Fédération Internationale des Podologues a pris position pour recommander des mesures visant à prévenir autant que possible la poursuite de la propagation du Coronavirus.

Certains équipements de protection efficaces et incontournables sont insuffisamment disponibles en raison du manque d'approvisionnement qui empêche les traitements non essentiels d'avoir lieu dans un environnement sûr pour nos patients et nous-mêmes. Bien que le podologue ait un rôle important à jouer dans la poursuite des soins, nous conseillons aux podologues si la législation nationale le permet, de n'effectuer que les traitements nécessaires et urgents à partir du jeudi 19 mars 2020.

La continuité des soins pour un certain groupe de patients reste nécessaire, comme les soins des pieds diabétiques, les patients souffrant de rhumatismes,....  
Ces traitements podologiques nécessaires doivent être effectués individuellement en respectant les précautions nécessaires.  
Portez toujours un masque buccal, des lunettes et des gants.

Ne laissez qu'un seul patient à la fois être présent dans la salle d'attente et la salle de traitement, prenez suffisamment de temps entre deux patients pour désinfecter la salle, le matériel et les surfaces utilisées (poignée de porte, dispositif de paiement,...).

Les patients qui ont un rendez-vous dans les semaines à venir sont priés de contacter le podologue en amont, pour évaluer la continuation de leur traitement. Dans la perspective de la poursuite du traitement cela ne sera possible que si le podologue en mesure de prendre les règles strictes d'hygiène nécessaires pour le bon déroulement du traitement.

Prenez soin de vous en attendant des jours meilleurs.

*Le bureau de la FIP-IFP  
Christian JEROME*